
Grad  Brčko  postaje  deo
sveta”Feniks sa Brke”
Ni  pretnje  ministra  finansija  oba  entiteta  da  im  je  distrikt  uvozom  nafte
osiromašio budžete ne mogu da skinu ozarenost sa lica ljudi svih nacionalnosti i
vera  kojima  je  gradonačelnik  u  novogodišnjoj  poruci  poželeo  “kompromis,
konsenzus  i  toleranciju”

Brčko, januara – Ponosim se danas što sam građanin Brčkog,
rekao je oficir za demokratizaciju kancelarije OEBS-a u Brčkom
Krasin Himirski iz Bugarske poslednjeg dana prošle godine, na
prijemu  koji  su  priredili  čelnici  distrikta.  Razgovor  se
odvija  u  hotelu  “Grand”,  do  poslednjeg  rata  poznatom  pod
imenom  “Posavina”,  koji  je,  gotovo  kao  ruševinu,  kupila
naftaška firma “Despotović”  iz  Bijeljine.

Među pet stotina novootvorenih predstavništava ili firmi u
poslednjih nekoliko meseci u Brčkom i “Despotović” radi u
distriktu. Zakupio je malu pumpu na zapuštenom poljoprivrednom
dobru koje svojom vizurom podseća na vreme “socijalističke
izgradnje, obnove i revolucije radničke klase”.

Dvesta miliona za pijacu
Međutim,  Brčko  ima  velike  planove  za  budućnost.  Američki
stručnjaci pri USAID-u, zajedno sa kancelarijom OHR, planiraju
razvoj  grada  i  njegovu  ekonomsku  obnovu.  Zamenik  visokog
predstavnika za BiH i supervizor za Brčko američki ambasador
Henri Li Klark je za Novu godinu poručio građanima distrikta
da  mogu  da  budu  zadovoljni  uspešnim  delovanjem  potpuno
reorganizovanog i nezavisnog sudstva, ponovnim zapošljavanjem
svih javnih radnika  iz  dojučerašnje  tri  nacionalne  opštine  u  jedinstveni
upravni  aparat  distrikta,  vraćanjem  u  posed  više  od  1.600  stanova  bivšim
vlasnicima, i dodeljivanjem privatnicima prava izgradnje i rekonstrukcije poznate
pijace  “Arizona”,  na  javnom  tenderu  vrednom  više  od  200  miliona
konvertibilnih maraka.
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Gradonačelnik  Siniša  Kisić,  njegov  zamenik  Ivan  Krndelj  i
predsednik  Skupštine  Mirsad  Đapo  ističu  da  je  kasa  vlade
distrikta puna i da će novac biti prenet u budžet za iduću
godinu. Najveći deo prihoda ubire se od carina i poreza na
graničnom  prelazu  na  mostu  preko  Save,  koji  BiH,  odnosno
Brčko, spaja sa Hrvatskom.

Trenutno  ministri  finansija  oba  entiteta  optužuju  vlasti
distrikta  da  su  ove,  navodno  nelojalno  niskim  poreskim
stopama,  privukle  uvoznike  na  svoj  granični  prelaz  sa
Hrvatskom, na mostu preko Save, i time “olakšale” entitetske
budžete za stotinak miliona konvertibilnih maraka. Supervizor
Klark i njegova kancelarija OHR u Brčkom na ove optužbe dali
su detaljan odgovor, kojim se kaže da distrikt koristi svoje
pravo da postupa po zakonu jednog od entiteta. Ovog puta po zakonima Republike
Srpske sa kojom je čak sklopljen ugovor da njena carina opslužuje granični prelaz
na mostu u Brčkom. OHR ističe da problem uvoza ulja za loženje, za koje se ne
zna gde završava prodajući se kao nafta na pumpama, postoji u BiH još od 1996.
godine, što nije briga ove sredine, nego organa finansijske policije po entitetima.
No, o tome drugom prilikom iz Brčkog.

U gradu je stvorena atmosfera za bolji život, za razliku od
ranijih godina. To se vidi na svakom koraku. Na primer, u
zgradi opštine sreću se ljudi ozarenih lica. Velikih gužvi
nema, vlada opšta ljubaznost. Na vratima iznad ureda hrvatskog
člana vlade distrikta stoji lep šareni praznični venac. Očito
da su ljudi svesni nove ravnopravnosti i da je Brčko njihovo. Da oni kao
Bošnjaci, Hrvati ili Srbi, Jevreji, ili ostali, imaju jednaka prava.

Sama  novogodišnja  čestitka  načelnika  opštine  Brčko  Siniše
Kisića  sadrži  do  sada  u  praksi  nepominjane  reči:  uz  puno
uspeha u privatnom životu, on građanima posebno želi puno
kompromisa, konsenzusa i tolerancije. Ove reči, od kada je
zaživela multietnička, umesto tri nacionalne opštine, dobile
su svoj smisao i na poslednjoj sednici Skupštine distrikta,
održanoj na kraju godine, kada su i promenjeni nazivi za 205
ulica u gradu na Brki.



Tako je najznačajnija ulica kroz grad, pored hotela “Ravena”
ili “Galeb” kojima se Srpska varoš graniči na putu do mosta na
Savi,  umesto  imena  Bulevar  đenerala  Dragoslava  Mihailovića
Draže dobila naziv Bulevar mira. Glavni trg u gradu umesto
imena Boška Perića Peše sada se zove Trg mladih. Ulica srpskih
oslobodilaca (Brčkog) zvaće se ubuduće Ulica Bosne Srebrne,
koja je sastavni deo koncerebralne dijeceze pre tri godine
formirane Biskupske konferencije BiH Vrhbosne.

Imenom  Ribnikara  zvaće  se  ubuduće  ulica  Dražinog  vojvode
Stevana  Damjanovića  Leke,  do  rata  poznata  kao  Ulica  Moše
Pijade.

Brige posle nišana
Dvadeset i dva učenika drugih i trećih razreda srednjih škola
iz Brčkog, kao stipendisti AYUS-a otputovaće na šestomesečno
školovanje u američki grad Feniks. Maja Gajić, Emir Imamović,
Jelena  Košutić,  Mirza  Terzić,  Bojana  Lugonja,  Enida
Ibrašimović, Nenad Maksimović, Emina Omerović, Jelena Radiša,
Jovana  Kojić,  Slađana  Skenderović,  Jasmin  Spahić,  Siniša
Jovanović, Davorin Mijatović, Rada Marković, Amir Softić, Mirzet Alimovski, Dino
Imamović, Mirza Ibrašimović i Andrea Kapur, sa još dvoje kolega, na pravoslavni
Božić putuju iz Budimpešte u SAD. Ništa nije slučajno ovde, pa ni odabir grada
Feniksa za saradnju sa distriktom Brčko. Otuda i vest iz ovdašnjeg lista “Most”:

“U  prosincu  su  se  u  zgradi  Vlade  Distrikta  Brčko  sastali
predstavnici tri udruge branitelja i invalida prošlog rata.
Cilj  ovog  susreta  bio  je  dogovor  o  rješavanju  pitanja  od
zajedničkog interesa za sve kategorije invalida u distriktu.
Sastanak je ocjenjen vrlo uspješnim”.

Dojučerašnji ljuti protivnici za istim stolom. Danas, umesto
pogleda preko nišana, brinu zajedničku brigu: kako preživeti
posledice stradanja i sa svojim gradom na Brki, koji se polako
uspravlja, ponovo čvrsto stati na noge.


